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Nr. 7 – 2020 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Torsdag den 19.11.20  

kl. 17.00-19.45 

PM1 

 

 

 

 

Afbud: Mia Hundrup 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Ingen p.g.a. COVID 

Sang næste møde:  

  

  

Ekstra punkt: Rundvisning i 9. 

årgangs lokaler kl. 17.00-17.15 

Vi mødes i personalestuen ved 

siden af PM2, hvor vi plejer at 

holde møder. 

Rundvisning i udskolingen. Den ene af de store 9. klasser 

har et stort lokale til undervisningen – den anden 9. klasse 

har to almindelige klasseværelser til at fordele eleverne i. 

Referat:  

  

66/20  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 21.10.2020.     

Godkendt. 

Ordstyrer 5 min  

  

  

67/20  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Elevrådsdag hele udskolingen er ved at blive planlagt. 

b) Ledelsen Mellemtrinnet.  

- 2 fuldtidssygemeldte. 

- Er i gang med udsmykning af skolen. Der kommer 

en kunstner i to af 6. klasserne. Emnet er ”Kunst og 

Demokrati uden grænser”.  

- Der skal laves kunst på tværs af afdelingerne, 

farvekode grøn/blå og bølger. Det kommer op at 

hænge på ”Glasgangen”. 

- Billedkunstlærerne i gang med at lave store 

kunsttræer til gangen. 

Indskolingen. 

     –    Juleklip 30/11, pynt til fløjene. 

- Godt i gang med MUS. 

- Forberedelse til det nye skoleår fylder meget. 

- Revisiteringer i december. 

Udskolingen.  

- Sandhedens tjeneste har været på besøg i 9. kl i 

dag. Sendes på DR i aften. Emnet var at skærpe de 
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unges kritiske sans for fake news. 

- 7. årgang vundet 1., 2. og 3. pladsen i Edison 

konkurrencens kommune del. Vi vant desværre ikke 

i finalen. Der var stor ros fra dommerne til vores 

unge mennesker. Det er 4. år, vi deltager. Eleverne 

øver sig i at lave projekter. De laver 

forretningsplaner, økonomiplaner og interviews i 

lokalsamfundet samt med firmaer på landsplan. I år 

var vores 1. plads Build Shoes. 

- En delvis sygemeldt. 

- Vi har MUS samtaler i december/januar. 

- Der er lige givet de første karakter til eleverne. 

- Vi har godt gang i UPV samtaler 

(undervisningsparathedssamtaler). 

SFO. 

- Teltet fungerer godt, der er blevet sat julepynt op. 

- Der har været stor ringriderfest i grøn fløj og SFO 2 

har afholdt Halloweenfest. 

- Trampolinerne kan ikke bare sættes op, vi skal 

have polititilladelse. Inden vi kan søge om den, skal 

vi indhente tilladelse ved kommunen til at søge om 

polititilladelsen. Når vi har modtaget polititilladelsen 

skal der søges om byggetilladelse - og så må 

pedellerne gå i gang. Alt dette fordi de skal sættes 

op på offentligt grund og bliver betragtet som en 

forlystelse - og fordi de har for stor en diameter. Så 

det kommer til at tage tid, men Erik er i gang. 

- Der er mange møder i børnehaven vedrørende 

kommende børnehaveklassebørn. 

Skoleleder. 

- Vi er i gang med SPARK projekt i MED udvalget. Vi 

har gratis konsulent bistand på. Alle afdelinger skal 

arbejde med fællesskaber, stolthed og god ledelse, 

som både er en del af SPARK og områder fra vores 

trivselsundersøgelse. 

Fællesskabet har været sat lidt på pause, grundet 

Covid, men vi forsøger at finde små huller så vi kan 

styrke det. Om lidt pynter alle lærer/pædagoger 

skolen ved et hyggearrangement i de forskellige 

afdelinger. 

- 28/1 2021 skal hele skolen i afdelinger arbejde med 

værdi og visioner. Skolebestyrelsen inviteres med. 

- Så skal vi i gang med LUS (lederudviklingssamtale). 

 15 min  

  

  

68/20  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter IMC. 

- Vi har en del udfordringer med børn, der kommer 

om for tidligt om morgenen, men ikke er indmeldt i 

SFO. Hvem har ansvaret for dem, hvad hvis der 

opstår brand? IMC har taget det med på TR mødet,  

og vores fælles TR har taget det med på område-

MED. Det er også en udfordring på de andre skoler. 

- Pernille har i dag skrevet ud til indskolings- 
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forældrene og gjort opmærksom på at 

mødetidspunktet er 8.05, hvis man ikke er med i 

SFO morgenpasning. Vi beslutter, at hvis det er 

mange børn det drejer sig om over flere gange, så 

ringer ledelsen til forældrene. Dette kræver, at SFO 

personalet laver en opgørelse over for tidligt mødte 

børn. 

CA. 

- Gode historier i pressen i dag. 

- Universitetsprojektet i dansk fylder meget. Lærerne 

er bekymret for Corona- smitte, når de skal mødes 

med så mange mennesker fra forskellige skoler. 

Men skolechefen fastholder, at vi skal mødes, så nu 

bliver det taget op i kredsen.  

- MUS fylder for medarbejderne. 

- Alternativ tænkning i forhold til undervisningen 

fylder en del. Der er mange Covid regler, som skal 

overholdes. 

- I MED skal vi tale om, hvordan vi tager imod 

tilbagevendte folk, der har været smittet med 

Corona. Det er vigtigt, at de føler sig velkomne, så 

der ikke opstår følelse af skyld. 

 

b) Forældrevalgte Forældrevalgte. 

- Aula. Flere forældre er kommet til at sende til alle. 

Kan knapperne gøres mere tydeligt. Pernille skriver 

til Martin og Jacob, så finder de ud af, om det kan 

lade sige gøre. 

-  

c) Formanden Jørgen: 

- Super benovet over facebook og alle de gode 

billeder, der bliver lagt ud. 

-  

10 min  

  

  

69/20  

Status COVID-19 

Pernille/alle - 10 min 

COVID. 

- Vi har haft en enkelt smittet elev, så alle nære 

kontakter blev sendt hjem. Ingen andre blev dog 

syge. SB gør opmærksom på at hvis man er 

nærkontakt til en smittet, kan man henvende sig på 

et særligt telefonnummer, så bliver man testet 

hurtigere. Pernille gør allerede brug af dette 

nummer. 

- Mange elever og medarbejdere bliver testet, da de 

har ondt i halsen og er forkølet, men ingen har 

Covid. Covid fylder meget, og det bliver tungt at få 

løftet trivslen igen. Vi er ved at aftale retningslinje 

for tilbagevenden af Covid smittede. 

- Der er kommet ekstra sprit op i udskolingen, så nu 

håber vi, at det går lidt lettere med håndhygiejnen. 

Men det er svært at være ung i øjeblikket, og det er 

svært at forstå, at man ikke må sidde sammen i 

skolen, men man må godt sidde sammen i fritiden. 
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70/20  

Trafik 

- Datofastsættelse af møde i 

trafikudvalget (Lasse, Christian, 

Jørgen, Keld og Pernille). 

- Busforbindelserne – opsamling 

efter svar fra kommunen. 

Bustider. 

- 682 og 691 er blevet rettet til, så nu passer den fint 

til os. Det har ikke været muligt at få Sydbus til at 

rette tidspunktet til 698, som køre til 

Lunderupmarkvej og Nr. Hostrup. Det betyder at vi 

skal tage stilling til om eleverne skal gå før, eller 

om de skal vente 55 min på den næste bus. Camilla 

gør opmærksom på, at det forstyrrer 

undervisningen meget, når eleverne skal gå 

tidligere. 

- Busaftalens betydning tages op på næste møde. 

Busaftaler fra den 

13.12.20 - med kommentarer.docx
 

 

Pernille/alle – 10 min  

  

71/20  

Placering af stenen: ”Lethedens 

tyngde”. 

Forslag:  

1. Foran skolen – f.eks. i 

runddellen. 

2. Mellem Grøn Fløj og den nye 

fløj – udfor glasgangen. 

Lethedens tyngde: 

Forslag: Skal den stå foran pedellernes driftsbygning eller 

mellem grøn fløj og den nye bygning. 

SB synes foran driftsbygningen. 

Pernille 10 min.  

  

  

Pause med spisning.  

10 min  

  

72/20  

Status på økonomi.  Økonomi. 

Pernille gennemgår udleveret ark. PR er ret sikker på, at vi 

kommer under 4 %. Budgettet ændrer sig hele tiden og 

man kan ikke med sikkerhed sige, hvad vi får i refusioner, 

så et forsigtigt skøn er 3,2% i underskud. 

SB spørger om man ikke får refusion for Covidtestet. Vi 

påfører det hver gang, vi har haft vikar i forbindelse med 

at en er blevet testet, og vi registrer alt, der bliver brugt 

ekstra grundet Covid. Vi har fået en del penge tilbage. 

Pernille 5 min  

  

73/20  

- Status 9. årgang. 

- Ny prøveform i naturfag. 

Anmodning om 

skolebestyrelsens godkendelse. 

 

Status på 9. årgang. 

- CA har billeder fra hverdagen med elevfyldte lokaler 

med. Det er hverken blevet bedre eller værre. Der 

har været afprøvet en anden bordopstilling, men 

det fungerede heller ikke optimalt, så vi går tilbage 

til den gamle opstilling. Der mangler gardiner i 

karnappen, de fleste har sat sort plastik op. Og der 

mangler skostativer i alle klasser, dette har været 

et fravalg fra lærernes side. 
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- SB vil gerne komme på besøg i alle klasser/SFO til 

næste år. 

- CA fortæller, at vi er med i et pilotprojekt for en ny 

prøveform i naturfag. Der arbejdes bl.a. på at 

prøven undviges fra den nuværende ½ time til 1,5 

time. Prøven skulle blive mere virkelighedsnær. 

Projektet løber i 20/2021 og 2021/2022. 

- Godkendt af skolebestyrelsen. 

Anette og Camilla 10 min  

  

74/20  

Trivsel blandt elever og medarbejdere. 

Herunder fremlæggelse af den 

kommunale trivselsrapport i forhold til 

medarbejdernes trivsel. 

Trivselsundersøgelsen. Overordnet knude udleveret.  

- Gennemgang af Trivselsundersøgelsesrapporten. 

- Hvert andet år skal vi svare på en 

trivselsundersøgelse, den udmunder i en rapport. 

- Der er mange steder, hvor Hærvejsskolen er bedre 

end de andre skoler i kommunen, og der er også 

noget at arbejde med. Vores SPARK-konsulent 

synes, den var flot rapport, og vi klarede os godt. 

- Vi har som tidligere nævnt valgt at arbejde med 

stolthed og god ledelse. Sidste gang valgte vi at 

arbejde med arbejdstempoet, og det er blevet 

bedre siden da. 

- SB synes, at det ser positivt ud 

Pernille og andre 10 min  

  

  

75/20  

Princip for Hærvejsskolens håndtering 

af bæredygtighed. 

Første drøftelse. 

Bæredygtighed. 

- SB skal i gang med at lave et princip for 

bæredygtighed.  

- Emner til bæredygtighed kunne være 

affaldssortering, vild med vilje og genanvendelige 

materialer. SB ønsker at arbejde sammen 

medarbejdere og børn om et emne. Vi har fælles 

emneuge i uge 10, den kunne bruges til et fælles 

projekt med SB, skole og SFO. Emneuge udvalget 

kontaktes. Udvalget vil finde ud af, om det er 

noget, medarbejderne vil være med til. 

Pernille og andre 10 min  

  

  

76/20  

Legepladsen. 

Nedsættelse af et udvalg. 

Legepladsen. 

- SFO har været i gang med at afholde møder og har 

lavet en plan med ønsker til legepladsen. 

- Fondssøgningsudvalget: Anders, Thomas og 

Pernille. 

- Pernille indkalder til møde. 

5 min  
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77/20 

Evt. 

Nationale test. 

SB ønsker at se testresultater. 

SB spørger, om man kan sammenligne klasserne og hvem, 

der bruger dem. Pernille fortæller, at det er muligt og at 

det især er danskvejlederne, der bruger dem. 

Tages op på næste møde. 

5 min  

  

78/20  

Skolebestyrelses-seminar Skolebestyrelses – seminar. 

En dag i marts. Vi er enige om at seminaret ikke må 

belaste skolens økonomi. Møde dato findes. 

Jørgen og Lasse 5 min  

  

  

  

 Punkter til næste møde: 

Revision af principper – hver gang. 

Trivsel i 9 årgang 

Busaftalen. 

Nationale test. 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2019.docx

 
 


